
Jsem covid-pozitivní! Musím o tom
informovat sousedy?

Pastorka Stefanie Schardien o Coroně a obyvatelích domu

Jsem covid-pozitivní!

Stefanie Schardien, evangelická kazatelka ve Fürthu v Německu a moderátorka pořadu „Wort zum
Sonntag“, odpovídá každý měsíc na křesťanském portálu Chrismon.de na obtížné životní otázky.

V rubrice: Na druhou stranu se Mimi H. z Frankfurtu nad Mohanem ptá:

„Jsem v karanténě, koronavirový test byl pozitivní. Přátelé mi poskytují čerstvé jídlo a vše, co
potřebuji, nechodím ani před dveře bytu, jen na balkon. Teď se ptám sama sebe: Musím o tom říct
mým sousedům? Bydlím v domě s deseti byty. Co mám dělat?“

Informovat sousedy?

Stefanie Schardien odpovídá:

V normální době se jako nemocný člověk můžete spolehnout, že vás ostatní budou litovat a starat se
o vás. Mnoho lidí jako jste vy, sužováno covidem, najednou zvažuje, zda mluvit o svém covidovém
onemocnění.

Je pravda, že kvůli svému právu na soukromí nemáte povinnost „muset“, pokud se nebojíte, že
byste někoho mohli nevědomky nakazit.

Jak ale naznačuje vaše otázka, obavy, předsudky a znalosti o nákaze jsou v naší společnosti velmi
různé a především často překvapivě rozšířené.
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Proto se reakce vašich sousedů na vaše informace mohou velmi lišit – od přátelských nabídek
pomoci, přes projevy strachu až po sociální ostrakismus, kdy dotyční uvádějí o vás na Facebooku,
Instagramu, Twitteru apod. šokující zprávy.

Díky péči svých přátel a své kázni nemusíte vést na chodbě a schodech vašeho domu žádné
konverzace, když jste nemocní.

Mohli byste však pomoci omezit tyto nové tendence sociálního vyloučení postižených covidem. A
zkusit vyzvat sousedy k větší solidaritě. Pak byste nám mohla říct o svých zkušenostech.

Nebo jim říct o tom, že jste se pro dobro ostatních sousedů stáhla na dva týdny a nevycházela z bytu.
Kdo ví? Možná se vám od nich pak dostane i soucitu a poděkování.

Kati Szilágyi

Chrismon.de

Můžete také navštívit naši facebookovou stránku Baptisté – Česká republika nebo facebookovou
skupinu Zpravodaj baptistických sbor

https://www.facebook.com/baptiste.cz
https://www.facebook.com/groups/ZPRABAS

